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COMISSIÓ PERMANENT 

Acta de la sessió del 15 de setembre del 2010 
 

Sota la presidència de l’Ilm. Sr. RAMON NICOLAU NOS s’inicia la sessió a les 
19.05 hores a la Sala Lluís Companys de l’Ajuntament de Barcelona. 

 
Assistents  
 
Sra. MARTA COTS, vicepresidenta primera; Sr. ALEJANDRO GOÑI, 
vicepresident segon;  Sr. ANTONIO NAVARRO, representant del Consell de 
Gent Gran; Sra. PILAR DÍAZ, representant del Consell Rector de l’Institut 
Municipal de Persones amb Discapacitat (IMD); Sra. ROSER VALLHONESTA, 
representant del Consell Ciutadà d’Horta-Guinardó; Sra. MONTSERRAT 
BALAGUER, representant del Consell d’Associacions de Barcelona (CAB); Sr. 
ENRIC CANET, representant del Casal d’Infants del Raval; Sra. EULÀLIA 
PERARNAU, representant del Secretariat d’Entitats de Sants, Hostafrancs i la 
Bordeta; Sra. ELISENDA RIUS, de l’apartat de Persones d’Especial Rellevància 
Ciutadana; Sr. ENRIC ESTRENJER, de l’apartat de Persones d’Especial 
Rellevància Ciutadana; Sr. EMILIO RUIZ, de l’Apartat de Persones del Registre 
Ciutadà; Sr. MODEST GARCIA, representant del grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya (ERC); Sr. CARLOS ALEDO, de l’apartat de Persones 
del Registre Ciutadà. 
 
 
S’excusen 
 
Ilm. Sr. Ricard Gomà, Sr. Jordi Gras, Sra. Muntsa Villanueva. 
 
 
Assistits per la Sra. MARIA JOSE CALVO, secretària del Consell de Ciutat. 
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Ordre del dia 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
2. Informació sobre la Comissió de treball del Pla estratègic de Turisme 
3. Informació sobre la Comissió de Treball per a la Carta de Ciutadania. 
4. Seguiment del PAM 2008-2011. 
5. Pressupostos municipals 2011. 
6. Proposta del plenari per a l’últim trimestre. 
7. El congrés de Vitòria. 
8. Mercè 2010. 
9. Altres assumptes. 

 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 

S’aprova l’acta anterior sense fer-hi cap esmena. 

 

2.Informació sobre la comissió de treball del Pla estratègic de Turisme 

S’ajorna la informació a la propera sessió permanent 

 

3. Informació sobre la Comissió de Treball per a la Carta de Ciutadania 

La Sra. Marta Cots comenta els temes tractats a la sessió de constitució 
d’aquesta Comissió, el passat 14 de setembre. Es va acordar no debatre la 
Carta article per article, sinó més aviat de manera àmplia i temàtica. Explica el 
pla de treball que es va aprovar tenint en compte els terminis de presentació 
d’al·legacions a l’Ajuntament de Barcelona i la composició de la Comissió, així 
com la preocupació de tothom perquè el tema arriba a la Comissió molt tancat. 
Finalment, informa de la carta que, com a presidenta de la Comissió de Treball, 
va rebre per part dels partits polítics membres de la Comissió Política 
Redactora, en què excusen la seva assistència a la Comissió de Treball 
al·legant que no volien pertorbar el debat i que, a més, com a grups polítics ja 
havien arribat a un consens. Tampoc assistirà, doncs, cap representant dels 
grups polítics municipals membres del Consell de Ciutat. 

La Sra. Pilar Díaz diu que li preocupa el posicionament dels partits polítics, 
perquè no queda gens clar que es recullin les esmenes que puguin fer i, per 
tant, es pregunta si servirà d’alguna cosa la feina que es faci en aquest espai. 

El Sr. Ramon Nicolau recorda que el Consell de Ciutat és consultiu, però els 
partits polítics també són conscients que el text de la carta és millorable. Per 
tant, la Comissió farà la feina i els partits polítics podran decidir les esmenes a 
tenir en compte. 
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La Sra. Marta Cots proposa que es convidi els partits polítics a l’última sessió 
de la Comissió de Treball per veure si hi ha alguna possibilitat de consens en 
alguns punts clau. 

La Sra. Elisenda Rius recorda que també hi haurà al·legacions col·lectives per 
part de les entitats, que les faran arribar a l’Ajuntament per via oficial, i que 
caldria tenir en compte les propostes que formulin.  

 

4. Seguiment del PAM 2008-2011 

El Sr. Ramon Nicolau explica que, com ja s’havia comentat en alguna altra 
sessió de la Comissió Permanent, s’està pendent de tenir la documentació 
adequada. Tan bon punt estigui enllestida, es podrà començar a treballar i es 
podrà crear una comissió. La secretaria del Consell de Ciutat es reunirà amb 
l’equip responsable del PAM perquè es posi en marxa aquesta comissió els 
propers mesos d’octubre o novembre.  

La Sra. Elisenda Rius pregunta si, tal com han demanat altres vegades, es 
disposarà d’informació sobre els indicadors. Creu que en un termini de dos o 
tres anys es pot arribar a fer un seguiment correcte del PAM. Recalca que és 
una comissió en què cal esmerçar esforços i que no ha de tenir un caràcter 
puntual. 

La Sra. Pilar Díaz diu que el seguiment del PAM del mandat ha de finalitzar el 
mes de maig. 

El Sr. Ramon Nicolau especifica que el PAM serveix  fins a finals de l’any 
2011, perquè el nou PAM  es posarà en marxa a partir del 2012 i, per tant, es 
pot analitzar fins que es cregui més convenient de l’any 2011. 

 

5. Pressupostos municipals 2011 

La Sra. Maria Jose Calvo presenta una proposta per intentar avançar en 
aquest tema i aconseguir que aquest any es faci un salt de qualitat en la tasca 
que pugui dur a terme el Consell de Ciutat respecte al pressupost municipal i 
les ordenances fiscals. Proposa que el 27 d’octubre, després de l’aprovació 
inicial del pressupost, es faci una sessió extraordinària de la Comissió 
Permanent ampliada, amb l’assistència del primer tinent d’alcalde, i que es creï 
una petita comissió, integrada per 6-7 persones, amb el propòsit de preparar 
aquesta sessió i fer una proposta de dictamen per presentar durant el proper 
plenari del 22 de novembre. 

La Sra. Elisenda Rius suggereix treballar en xarxa el tema dels pressupostos. 

El Sr. Ramon Nicolau diu que la proposta de la comissió de pressupostos i la 
feina que es faci s’enviï a totes les persones del plenari del Consell de Ciutat 
per aconseguir més aportacions i enriquir el dictamen. 
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El Sr. Emilio Ruiz comenta que hi ha uns elements necessaris per poder fer 
un dictamen que  sigui útil; sobretot, vol demanar que es pugui disposar de 
dades comparatives del pressupost del 2010 i del 2011, així com del 
pressupost executat dels anys 2010 i 2009. 

El Sr. Enric Canet assenyala que també cal demanar els criteris amb els quals 
s’ha elaborat el pressupost.  

La Sra. Maria Jose Calvo diu que el calendari és molt ajustat —es disposarà 
del pressupost inicial a partir del 21 d’octubre— i que es demanarà la 
informació complementaria per poder treballar en les condicions adequades. 

El Sr. Ramon Nicolau també recorda que s’ha de treballar el tema de les 
ordenances fiscals per a l’any vinent. 

S’acorda crear la comissió, que estarà integrada per la  Sra. Elisenda Rius, el 
Sr. Emilio Ruiz, el Sr. Alejandro Goñi —com a president—, el Sr. Carlos Aledo i 
el Sr. Enric Estrenjer. Des de la Secretaria del Consell de Ciutat es treballarà 
per incorporar-hi alguna persona més dels sindicats i d’altres institucions, a fi i 
efecte d’enriquir la feina de la comissió. 

 

6. Proposta del plenari per a l’últim trimestre 

La Sra. Maria Jose Calvo proposa fer un plenari el dia 22 de novembre per tal 
de presentar a aprovació el dictamen de la Carta de Ciutadania, l’informe final 
sobre el Pla estratègic de turisme, i el dictamen sobre els pressupostos i les 
ordenances fiscals del 2011. Es deixaria de fer el plenari monogràfic sobre 
pressupostos previst per al mes de desembre, atès que aquest any s’avança al 
plenari municipal del 23 de novembre l’aprovació definitiva dels pressupostos i 
de les ordenances fiscals. El primer plenari del Consell de Ciutat del 2011 
podria ser el plenari monogràfic sobre l’estat de la ciutat del dia 7 de gener, 
com l’any passat. 

El Sr. Ramon Nicolau diu que el 7 de gener és un divendres, i que potser 
seria més encertat proposar el 10 de gener. 

La Sra. Elisenda Rius demana que s’expliqui a l’alcalde que no cal que 
respongui  una per una les intervencions del plenari de l’estat de la ciutat. Així 
es podrà garantir que durarà les dues hores previstes.  

S’acorda aprovar la proposta.  

 

7. El congrés de Vitòria 

El Sr. Ramon Nicolau informa que ell participarà en una mesa del congrés 
per delegació de l’alcalde. Proposa que també hi puguin participar en 
representació del Consell de Ciutat les dues vicepresidències, i demana quines 
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persones de la Comissió Permanent estarien interessades també a assistir-hi 
per mirar de trobar una solució adequada al finançament de les despeses. 
S’acorda donar una setmana de marge per saber definitivament quines 
persones aniran al congrés de Vitòria.  

 

8. La Mercè 2010 

La Sra. Maria Jose Calvo presenta un vídeo en 3D de com quedarà la 
instal·lació d’enguany a la plaça de Catalunya. Diu que el Consell de Ciutat 
també hi té un espai reservat per fer-hi una xerrada o el que es vulgui, el 
dissabte, dia 25, de les 19.00 a les 20.00 hores, a l’auditori de la plaça de 
Catalunya. Demana la col·laboració de les persones de la Comissió Permanent 
per pensar i organitzar l’activitat de l’espai reservat, així com la seva 
disponibilitat  el dia de la visita de l’alcalde i la resta de dies en què l’estand 
estarà obert. 
  
El Sr. Antoni Navarro comenta que per a aquest acte de l’auditori es podria 
fer una mena de fulletó per donar a les persones que passin per l’estand, a 
més d’una invitació per enviar a les entitats i a les persones a les quals 
representen els membres del Consell de Ciutat. 
 

9. Altres assumptes 

El Sr. Orland Blasco informa que a la documentació aportada s’ha adjuntat la 
proposta de treball de la traçabilitat del Consell de Ciutat, la qual té com a 
objectiu treballar l’impacte de la tasca del Consell de Ciutat en les polítiques 
públiques municipals i determinar les millores i mancances en el seu 
funcionament al cap de dos anys, implementant el full de ruta que se li va 
atorgar mitjançant el document: Rol, organització i línies de futur del Consell 
de Ciutat.  

S’acorda discutir la proposta en la propera sessió de la Comissió Permanent. 

El Sr. Orland Blasco demana als membres de la Comissió que se subscriguin 
al butlletí informatiu que es va acordar que es lliuraria mensualment a tothom, 
per veure l’interès que pot generar aquesta proposta entre els membres del 
Consell de Ciutat i altres persones interessades. És conscient que la posada en 
marxa del butlletí s’ha endarrerit, però espera que aquest nou producte sigui 
una realitat el mes d’octubre. 

No havent-hi més temes per tractar, el president dóna per finalitzada la sessió 
a les 21.15 hores. 

 

Certifica la secretària del Consell de Ciutat 

 


